

# 中国电源学会

---

中源函〔2018〕22号

## 中国电源学会关于开展亚太工程组织联合会 工程师奖项候选人提名工作的通知

学会全体理事、会员，各分支机构、地方电源学会：

根据中国科协下发的《关于提名亚太工程组织联合会工程师奖项候选人的通知》（科协外函〔2018〕14号）的相关要求，学会现开展“亚太工程组织联合会工程师奖项候选人”的提名工作，现将相关通知内容转发各位，请有意向并符合条件的人员按要求申报。

### 一、奖项基本情况

该奖项设立的目的是鼓励工程师为亚太地区的工程领域做出更大贡献。获奖人由 FEIAP 评奖委员会评定，每年评选一次，每次最多三人获奖。奖品包括获奖证书和纪念品。

### 二、奖项标准

获奖者应为亚太地区工程专业的发展做出了贡献，并/或在工程领域以论文或专利方式取得了科研成果。

获奖者应具有最高道德标准和行为准则，并且为工程造福社会做出重大贡献。

### 三、推荐要求

学会拟提名 1 位候选人上报中国科协，由中国科协择优推荐至亚太工程组织联合会。被提名人需为学会个人会员。请于 2018 年 2 月 25 日前将候选人推荐表（见附件）电子版发送至学会邮箱 cpss@cpss.org.cn。推荐或自荐须附上有关专业成就、所作贡献及所提供服务的详细资料（英文）。信息缺失将导致失去参评资格。

- 附件：**1. FEIAP 工程师奖项推荐表（表格由中国科协提供，请根据提纲内容，自行整理相关信息。）
2. FEIAP 简介



## 附件 1



### Federation of Engineering Institutions of Asia and the Pacific (FEIAP)

#### **FEIAP Engineer of the Year Award** **NOMINATION FORM 2018**

To be completed by the nominator and the nominee.

[NOTE: The nomination Form and all attachments have to be in A4 size, to be bound with the name entered on the front cover]

#### **SECTION 1**

##### **PERSONAL**

1. Nominee's Full Name:
2. Office Address, Tel & Fax:
- 3.. Email Address:
4. Date of Birth (optional):
5. Place of Birth (optional):
6. Sex (optional):
7. Nationality:
8. Marital Status (optional):
9. Passport No:

*(Please attach 4R Photo after this page)*

#### **SECTION 2**

##### **EDUCATION & TRAINING**

10. Highest Engineering Educational Attainment:
11. University / college:
12. Published works / technical papers given: (Total 15 Points = 2 points for each technical papers published in journals or 1 point for each technical papers presented in local or international seminars and conferences)

*(List as many, but attach maximum top 10 in the appendix)*

#### **SECTION 3**

##### **AFFILIATIONS**

List name of Affiliations, Positions held, Date (Year):

13. Professional Organisations: (12 Points = 2 points for President, Deputy President, Vice President, Chairman of Professional Organization/Institution or Association, 1 point for Chairman or Deputy Chairman on Sub-Committee or Technical Division/Committee of Organization, 0.5 point for committee member)
14. Other Organisations: (3 Points = 2 points for President, Deputy President, Vice President, Chairman, Deputy Chairman of Organization/Institution or Association, 1 point for Chairman or Deputy Chairman of Sub-Committee or Technical Division/Committee, 0.5 point for committee member)

**SECTION 4**  
**JOB HISTORY**

15. Present position and brief history of job:
- i. Date commenced:
    - Name and address of companies/ universities / organisations:
    - Brief history and nature of job:

*(Please attach a testimonial / evidence [if any] after this page.)*
  - ii. Date commenced:
    - Name and address of companies/ universities / organisations:
    - Brief history and nature of job:
16. Previous positions held name of company / universities / organization  
*(Please attach evidence [if any] after this page.)*

**SECTION 5**  
**CAREER HISTORY**

17. Provide information which would help the judges understand the challenges, problems and scope of the nominee's area of activity. *(Total 7.5 points)*
18. Describe the nominee's exceptional achievements or contribution for the promotion, advancement and development of engineering professions in the FELAP region. *(Total 30 points)*
19. Summarise the nominee's most outstanding humanitarian effort and have made a substantial contribution in the field of engineering benefiting society as a whole. *(Total 15 points)*
20. Please list and supply evidence of any commendations, statements from authorities, honours and awards received which attest to and substantiate the nominee's achievements or contributions. *(Total 10 points)*
21. Summarise the reason why you (the nominator) believe that your nominee should be selected as FELAP Engineer of the Year. *(Total 7.5 points)*

**SECTION 6**  
**NOMINATION**

*Nominated by FELAP Member Economy:*

Organisation :  
Address :  
Tel :  
Fax :  
Email :

Signature of President/Chairman of FELAP Member Economy:

## 附件 2

# 亚太工程组织联合会简况

亚太工程组织联合会 (The Federation of Engineering Institutions of Asia and the Pacific, 简称 FEIAP) 是在联合国教科文组织 (UNESCO)、世界工程组织联合会 (WFEO) 等国际组织的支持下于 1978 年成立的区域性国际组织, 原名为东南亚及太平洋工程学会联合会 (FEISEAP), 2008 年 6 月正式更名为亚太工程学会联合会 (FEIAP)。

该组织旨在促进会员组织之间的科技合作和信息交流; 促进本地区不同国家工程师会员资格的互认; 鼓励和加强会员组织工程活力; 支持工程相关会议; 学习有关工程职业继续教育及工程师资格认证相关的内容; 加强国际、地区、政府与非政府组织之间的交流与合作; 鼓励工程师为本地区及各国社会和经济的发展做出贡献。

FEIAP 正与 UNESCO 合作致力于提高本地区大学和工程教育机构的资格标准, 目前正在亚太地区推行 FEIAP 工程教育指南。

FEIAP 现有 21 个正式会员, 最高权利机构是全体大会, 每年举行一次全体会议。全体大会休会期间具体事务由执委会执行。执委会由主席、副主席、前任主席、秘书长及 6 个国家会员的代表组成。日常工作由秘书处承担, 秘书处每 5 年轮换一次, 由秘书长所在国承担。该组织下设 4 个专业委员会: 工程教育委员会; 工程与环境委员会; 信息通信技术委员会; 减灾委员会。